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ПРЕГЛЕД НА ПЕЧАТА – 16 ноември 2009 г. 
 
 

Медия: ДНЕВНИК 

Заглавие:  Фирмите са доволни от условията за магистрала "Тракия" Цената е водещ критерий при 

избора на строител 

 ГЕРБ спечели изборния джакпот Йорданка Фандъкова поема София след убедителна победа 

 Два имунитета предизвикаха "разговор" между Доган и Борисов Шефове на областни 

земеделски служби са уволнени накуп  

 БВП падна с 5.8%, най-тежкото тепърва предстои Европа излезе от рецесията, но капаните на 

възстановяването остават 

 Зам.-министър Мая Христова оглави борда на БЕХ Мениджърите намаляват от 5 на 3, 

досегашните няма да получат обезщетения 

 Печалбите на банките с бизнес в България намаляват Белгийските KBC и "Дексиа" 

подобряват резултатите си 

 "Енемона" търси финансиране до 110 млн. лв. чрез деривати Подобна сума може да привлече 

компанията при упражняване на предложените варанти 

 Румен Аврамов: Смяната на МВФ с ЕС роди новия идеал за капиталиста - с финансиран от 

данъкоплатци проект в джоба Паричният съвет беше мъдро решение, защото премахна 

греховната връзка между емисия на пари и безотговорна бюджетна политика, казва 

програмният директор в Центъра за либерални стратегии 
 

Медия: СЕГА 

Заглавие:  Държавата смята да не плаща за отчуждени имоти Обезщетенията може да стават в натура, но 

собствениците губят право да оспорват вида и размера им 

 Над 200 000 деца може да останат без надбавки заради бюджета Липсват пари за 65% от 

имащите право на помощи през следващите години 

 Енергийното министерство готви скрита приватизация за над 1 млрд. лв. Част от мрежата на 

НЕК може да мине в ръцете на ЕРП-тата 

 Подготвеният бюджет за 2010 г. е единствено възможният Данъчната политика трябва да е 

неутрална, което означава постепенно всички облекчения да отпаднат, смята председателят 

на бюджетната комисия в парламента Менда Стоянова 
 

Медия: СТАНДАРТ 

Заглавие:  Бойко с ултиматум към Груевски Македонският премиер заравя томахавката, търси подкрепа 

за ЕС 

 Чакаме милиони от моряшкия данък 40 хиляди матроси ще плащат 1% за доходите си от 

догодина 
 

Медия: МОНИТОР 

Заглавие:  МВР и Външно в София, другите министерства в провинцията Планират местенето на 

ведомства като част от административната реформа 

 3,5 милиона лева изтекли през НЗОК само за година Болница оперирала пациент, докато бил 

в чужбина 

 Диян Стаматов: Интернет прави уроците интересни за учениците Нужни са промени в 

процедурата при изготвянето на учебници, казва директорът на 119 училище в София 
 

Медия: ТРУД 

Заглавие:  Имигранти напират към морската столица Във Варна се наблюдава приток на граждани от 

Армения и Грузия, както и на бесарабски българи от Молдова 

 

Медия: 24 ЧАСА 

Заглавие:  Антибиотик вместо хигиена в болниците В повечето лечебници у нас пациентите получават 

силни лекарства от 1-ия до последния ден на престоя си 

 

Медия: КАПИТАЛ 

http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2009/11/15/816009_firmite_sa_dovolni_ot_usloviiata_za_magistrala_trakiia/
http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2009/11/15/816156_gerb_specheli_izborniia_djakpot/
http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2009/11/15/816125_dva_imuniteta_predizvikaha_razgovor_mejdu_dogan_i/
http://www.dnevnik.bg/pazari/2009/11/15/816098_bvp_padna_s_58_nai-tejkoto_tepurva_predstoi/
http://www.dnevnik.bg/pazari/companii/2009/11/15/816021_zam-ministur_maia_hristova_oglavi_borda_na_beh/
http://www.dnevnik.bg/pazari/finansi/2009/11/15/816042_pechalbite_na_bankite_s_biznes_v_bulgariia_namaliavat/
http://www.dnevnik.bg/pazari/companii/2009/11/15/816011_enemona_tursi_finansirane_do_110_mln_lv_chrez_derivati/
http://www.dnevnik.bg/intervju/2009/11/15/815999_rumen_avramov_smianata_na_mvf_s_es_rodi_noviia_ideal/
http://www.dnevnik.bg/intervju/2009/11/15/815999_rumen_avramov_smianata_na_mvf_s_es_rodi_noviia_ideal/
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4465&sectionid=16&id=0000101
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4465&sectionid=2&id=0000201
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4465&sectionid=3&id=0000601
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4465&sectionid=5&id=0001001
http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2009-11-16&article=302137
http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2009-11-16&article=302083
http://www.monitor.bg/article?id=221741
http://www.monitor.bg/article?id=221737
http://www.monitor.bg/article?id=221640
http://www.trud.bg/Article.asp?ArticleId=281295
http://www.24chasa.bg/Article.asp?ArticleId=281280
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Заглавие:  Игра с много неизвестни Държaвата предлага монопол за тотото и регулация на онлайн 

хазарта 

 Айде пак отначало Законът на БСП и ДПС за държавния мултиплекс ще бъде отменен 

 Лихвите или кокошката Правителството посочи цената на кредитите като проблем, но 

проблемът е, че няма кредити 

 Дълъг път, къси печалбиКомпаниите за международни автобусни превози избират нови 

стратегии 

 Милиони за грипаПродажбите на антивирусни лекарства растат с хиляди проценти 
 

 

ЗА БСК: 
Медия: ТРУД – 16 НОЕМВРИ, СТР.2-3 

Заглавие: Фирми фалират заради дългове на държавата 
Държавата е причина за увеличаване на фирмените фалити. Властта е натрупала огромни просрочени 

дългове към частния бизнес в България. Фирмите не могат да получат парите си за вече извършени 

дейности и затова много от тях са принудени временно да преустановят дейността си или да обявят 

фалит. Правителството обвинява за ситуацията разточителността на тройната коалиция, която е 

сключвала договори, без да има финансова възможност за това. Бизнесът обаче си чака плащанията, 

които за него са жизненоважни. Проблемът добива огромни размери, съобщиха пред “Труд” 

представители на бизнес организациите. Големи банки у нас отказват да издават банкови гаранции по 

договори за обществени поръчки. Според мениджъри от реалния сектор плащанията от хазната са 

спрени от началото на есента досега с цел свиване на държавните разходи. Твърде е възможно 

подобна мярка да е взета, за да се балансира бюджетът в края на годината. По този начин обаче се 

образува скрит бюджетен дефицит, който ще се пренесе за следващата година. Според председателя 

на Българската стопанска камара (БСК) Божидар Данев натрупването на дългове от страна на 

правителството е една от причините за задълбочаване на икономическия спад в последните месеци. За 

третото тримесечие на тази година НСИ обяви отрицателен икономически растеж от 5,8 на сто. От 

друга страна, като не плаща, държавата успява поне краткосрочно да балансира финансовите си 

потоци, обясниха от БСК. От банковата общност сигнализираха, че техни клиенти чакат забавени 

плащания за няколкостотин милиона лева. Става въпрос за изпълнени дейности, които са 

фактурирани и за които фирмите са платили ДДС. Въпреки това хазната не се издължава. Банкерите 

поставиха този проблем при срещата си през миналата седмица с финансовия министър Симеон 

Дянков. Според тях, ако държавата изчисти дълговете си, ще се намали рискът в българската 

икономика и лихвите по кредитите може да паднат. Анализ на БСК показва, че най-много просрочени 

задължения има в пътното строителство и ремонта на пътища. Държавата обаче дължи пари и по 

други договори - за доставка на храна, оборудване и мебели например. Отделно невъзстановяването 

на ДДС на коректни фирми, както и проточването на данъчните ревизии, блокира оборотни пари на 

българските компании. За да получат данъчен кредит по време на ревизия, фирмите са принудени да 

ипотекират собствено имущество и да вземат банкови гаранции. От Националната агенция по 

приходите обаче се похвалиха, че докато през април невъзстановеният ДДС е бил на стойност над 560 

млн. лева, към момента вече е под 300 млн. лева. За решаване на този пролем бизнесът предложи 

“златен регистър” на коректни фирми, на които ДДС да се възстановява ускорено. 

 МВФ следеше проблема изкъсо 

Практиката за натрупване на просрочени задължения от страна на държавата е стара и добре позната. 

Това коментираха пред “Труд” вече бивши служители на финансовото министерство. Според тях това 

се прави често. Проблемът е, когато се натрупват огромни суми и те се пренасят от един бюджетен 

период в друг. Затова и Международният валутен фонд (МВФ), докато следеше бюджета ни изкъсо, 

винаги искаше справка колко са просрочията на държавата, за да си направи реална сметка за 

положението на хазната, казаха експерти. 

 Хазната помпа частните борчове 

Като не плаща, държавата помпа междуфирмената задлъжнялост, тъй като блокира коректното 

издължаване на фирмите към банки, служители и доставчици. Това заяви председателят на 

Българската стопанска камара Божидар Данев. По нейни данни общите дългове на частния бизнес са 

за около 160 млрд. лева, от които само борчовете между фирмите са над 100 млрд. лева. Според Данев 

именно хазната е най-големият генератор на дългове. Тъй като бюджетът за следващата година не 

осигури самофинансиране на общините и те отново ще разчитат на субсидии, просрочените дългове 

ще се увеличават, прогнозира Данев. 

 

Медия: ECON.BG 

Заглавие: Фандъкова: "Проблемите на столицата трябва да се решават в диалог с бизнеса" 

 

Медия: MONEY.BG – 14 НОЕМВРИ 

Заглавие: Проблемите на София трябва да се решават в диалог с бизнеса 

 

http://www.capital.bg/show.php?storyid=815541
http://www.capital.bg/show.php?storyid=815477
http://www.capital.bg/show.php?storyid=815595
http://www.capital.bg/show.php?storyid=815645
http://www.capital.bg/show.php?storyid=815413
http://www.econ.bg/news/article170766/fandukova_problemite_na_stolicata_tryabva_da_se_reshavat_v_dialog_s_biznesa
http://money.ibox.bg/news/id_1523941741
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Медия: НОВ ГЛАС - 14 НОЕМВРИ 

Заглавие: Камен Колев, зам.-председател на Българската стопанска камара:160 милиарда лева дългове запушват 

икономиката 

 

Медия: LOVECHTODAY.COM - 14 НОЕМВРИ 

Заглавие: Министър Тотю Младенов: Работниците трябва да сигнализират своевременно за нарушения от 

страна на работодателите 

... Представители на работодателите в ловешко, също се включиха в дискусията. От БСК заявиха, че 

не са съгласни със синдикатите по отношение на “масовите” нарушения на работно време. Според 

тях, най-вероятно става въпрос за малки шивашки фирми, които закъсняват със сроковете за 

изпълнение на поръчка и затова удължават работното време на работниците. От БСК споделиха пред 

министър Младенов, че работят добре с инспекцията по труда в Ловеч. 

Един от основните проблеми според представителите на работодателите е нелоялната конкуренция в 

България. Затова, те адмирират повишаването на глобите за работещите без трудов договор.... 

 

Медия: CITYBUILD.BG - 14 НОЕМВРИ 

Заглавие: Инфраструктурата е ангажимент на Столичната община към бизнеса 

 

Медия: БРЯГ – 14 НОЕМВРИ 

Заглавие: БСК алармира за дискриминация иа бизнеса при плащането на такса смет   
Отделните предприятия са заплатили през миналата година такса за битови отпадъци в размери от 8 

до 2868 ле. на едно заето лице и от 30 до над 30 000 лв. на тон генерирани битови отпадъци. Това 

показват отчетите на 122 фирми, които са разкрили данни за Българската стопанска камара. Според 

БСК данните демонстрират огромното разминаване в практиката на отделните общини и наличие на 

дискриминация между бизнеса и гражданите. Освен това, напълно подкрепят аргументите на БСК за 

промяна на Закона за местните данъци и такси и наредбите на общинските съвети, в съответствие с 

европейските изисквания и практика. Стопанската камара многократно е настоявала определянето на 

такса битови отпадъци да се извършва само на база и критерии, свързани с количеството генерирани и 

третирани отпадъци. Следва да се преустанови използването на отчетната стойност на дълготрайните 

материални активи и данъчната оценка на имотите на фирмите, като основа за определяне на 

дължимите суми, смятат още икономистите.  

 

Медия: ВРАЦА ДНЕС – 14 НОЕМВРИ 

Заглавие: Правят браншови клъстър „Врачанска теменуга"   
Индустриалната стопанска камара във Враца бе домакин на среща- семинар, на която присъстваха 

агрономи, вино и лозопроизводители. На нея бе разгледана ролята на клъстърите за иновационния 

потенциал и интернализацията на МСП. Лекторите доц. Тодор Бозвелиев и Атанас Бойков- главни 

експерти в Българска стопанска камара- София бяха представени от Лиляна Нелова- изп. директор на 

ИСК- Враца. В залата присъстваха още инспектор Ани Николова и Колара Лазарова от Областна 

дирекция „Земеделие и храни"-Враца, Здравко Геров, Начо Найденов, Нейчо Савчев и Йордан 

Сергеев. Целта на семинара бе участниците да осъзнаят нуждата от иновация на прилагане бизнес 

модели и в недалечно бъдеще да бъдат поставени основите на браншови клъстър „Врачанска 

теменуга". Що е клъстър и как се създава, на образен и достъпен език обясни доц. Бозвелиев. Думата 

произхожда от английски език и буквално означава „грозд". Аналогията идва от факта, че 

организацията трябва да бъде създадена от най-малко 7 фирми, работещи в един бранш- независими 

една от друга, конкуриращи се помежду си, но с общи интереси и нужди- подобно грозд... Всъщност, 

клъстърът е кооперативна форма, която се базира на прилагането на общи стратегии и политики, 

които обединяват потенциалите на участниците в мрежата, генерират нова добавена стойност, но без 

да обединяват капиталите си. За да се развива такава структура, е необходима още институциална 

подкрепа като Стопанска камара, Община, Министерство на икономиката и енергетиката, финансова 

институция. Този модел има много предимства. Концентрират се ресурси и опит, реализира се 

икономия от мащаба на производството, постига се оптимална заетост на мощностите и 

специализацията, възникват нови съпътстващи бизнеси,завладяват се нови пазари, обменят се добри 

практики, бизнеса се интегрира и възниква целево управление на нова обща търговска мрежа. 

Западният опит показва, че вследствие създаване на такава доброволна организация нараства 

иновационния потенциал по отношение на продуктовата гама, технологиите, бизнес модела, 

управлението и развитието на човешките ресурси, връзките с обществеността и маркетинга. В 

България вече са положени основите на два клъстъра- във Велинград и в Троян- в бранша за 

производство на мебели. Подобно обединяване, без това да важи за капиталите на фирмите, води до 

конкурентноспособност на международните пазари, до устойчиво и балансирано развитие,което се 

радва на специално внимание от страна на ЕК и предимства в ОП „Конкурентноспособност". За да се 

институциализира даден клъстър, е необходимо да бъде направен прецизен анализ на местното 

икономическо развитие, да се идентифицират наличните ресурси и приоритетните отрасли. Втората 

крачка е избиране на ръководство на клъстъра, съдебна регистрация, разработване на бизнес план, 

стратегия и план за действие и привличане на нови фирми.   

http://www.novglas.bg/bg/news/read/4003?print
http://www.novglas.bg/bg/news/read/4003?print
http://lovechtoday.com/news.php?readmore=3350
http://lovechtoday.com/news.php?readmore=3350
http://www.citybuild.bg/news/infrastrukturata-angazhiment/10842
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Медия: INSURANCE.BG – 14 НОЕМВРИ 

Заглавие: Петък 13-ти се оказа фатален за сивата икономика   
Започна работа Обществен съвет за ограничаване на неформалната икономика  

Започна работа Обществен съвет за ограничаване и превенция на неформалната икономика, създаден 

по идея на Асоциация на индустриалния капитал в България в партньорство с Конфедерацията на 

независимите синдикати в България, в рамките на проект „Ограничаване и превенция на 

неформалната икономика” с финансовата подкрепа на ОП „Развитие на човешките ресурси”, 

съфинансирана от Европейския съюз чрез Европейския социален фонд. За Председател на Съвета бе 

избрана г-жа Христина Митрева - заместник-министър на труда и социалната политика. Основната 

цел на Обществения Съвет ще бъде да осигурява синергия между социалните партньори, различните 

държавни органи и медиите за ограничаване и превенция на неформалната икономика, както и да дава 

препоръки за подобряване на изпълнението на проектните дейности при необходимост. Той ще 

заседава поне веднъж на шест месеца, а при необходимост и по-често и ще генерира идеи за 

изпълнение на действия за ограничаването и превенцията на неформалната икономика. 

Ограничаването на неформалната икономика би имало незабавен положителен ефект върху 

инвестициите и икономическия растеж. Нейната разнородна структура и сложност обаче изискват 

интегриран институционален подход и системни координирани стратегически действия. Затова в 

Обществения съвет участват представители на Министерството на труда и социалната политика, 

Министeрство на вътрешните работи, Министерство на правосъдието, Министерство на транспорта, 

информационните технологии и съобщенията, Министерство на земеделието и храните, Националния 

осигурителен институт, Главна дирекция по труда, Главна дирекция „Гранична полиция”, 

Национална агенция по приходите, Главна дирекция „Гражданска регистрация и административно 

обслужване” (ГРАО), Държавна комисия по стоковите борси и тържища, КНСБ, КТ „Подкрепа”, 

Българска Стопанска камара, БТПП, Български съюз на частаните предприемачи „Възраждане”, БНТ, 

Дарик финанс и други. На своето първо заседание Общественият съвет прие правилник за своята 

дейност, както и методология за мониторинг и оценка на дейностите по ограничаване и превенция на 

неформалната икономика. Проектът „Ограничаване и превенция на неформалната икономика” се 

изпълнява от партньорите АИКБ и КНСБ в периода 2009 – 2013 г., като планира да осъществи 

поредица от мерки с цел ограничаване и превенция на неформалната икономика в страната и 

конкретно в секторите машиностроене, електротехника, информационни технологии, 

инфраструктурно строителство, лека промишленост, парфюмерия и козметика, млекопреработване, 

туризъм, небанкови финансови услуги и услуги от общ интерес.  

 

Медия: ECON.BG – 13 НОЕМВРИ 

Заглавие: Обществен съвет ще бори сивата икономика   
Започна работа Обществен съвет за ограничаване и превенция на неформалната икономика, създаден 

по идея на Асоциация на индустриалния капитал в България (АИКБ) в партньорство с 

Конфедерацията на независимите синдикати в България (КНСБ), в рамките на проект "Ограничаване 

и превенция на неформалната икономика" с финансовата подкрепа на ОП "Развитие на човешките 

ресурси", съфинансирана от Европейския съюз чрез Европейския социален фонд. За Председател на 

Съвета e избрана Христина Митрева - заместник-министър на труда и социалната политика. 

Основната цел на Обществения съвет ще бъде да осигурява синергия между социалните партньори, 

различните държавни органи и медиите за ограничаване и превенция на неформалната икономика, 

както и да дава препоръки за подобряване на изпълнението на проектните дейности при 

необходимост. Той ще заседава поне веднъж на шест месеца, а при необходимост - и по-често, и ще 

генерира идеи за изпълнение на действия за ограничаването и превенцията на неформалната 

икономика, съобщават от АИКБ и КНСБ. Ограничаването на неформалната икономика би имало 

незабавен положителен ефект върху инвестициите и икономическия растеж. Нейната разнородна 

структура и сложност обаче изискват интегриран институционален подход и системни координирани 

стратегически действия, считат АИКБ и КНСБ. Затова в Обществения съвет участват представители 

на Министерството на труда и социалната политика, Министeрството на вътрешните работи, 

Министерството на правосъдието, Министерството на транспорта, информационните технологии и 

съобщенията, Министерството на земеделието и храните, Националния осигурителен институт, 

Главна дирекция по труда, Главна дирекция "Гранична полиция", Национална агенция по приходите, 

Главна дирекция „Гражданска регистрация и административно обслужване" (ГРАО), Държавна 

комисия по стоковите борси и тържища, КНСБ, КТ „Подкрепа", Българска Стопанска камара, БТПП, 

Български съюз на частаните предприемачи „Възраждане", БНТ, Дарик финанс и други. На своето 

първо заседание Общественият съвет прие правилник за своята дейност, както и методология за 

мониторинг и оценка на дейностите по ограничаване и превенция на неформалната икономика. 

Проектът „Ограничаване и превенция на неформалната икономика" се изпълнява от партньорите 

АИКБ и КНСБ в периода 2009 - 2013 г., като планира да осъществи поредица от мерки с цел 

ограничаване и превенция на неформалната икономика в страната и конкретно в секторите 

машиностроене, електротехника, информационни технологии, инфраструктурно строителство, лека 

промишленост, парфюмерия и козметика, млекопреработване, туризъм, небанкови финансови услуги 

и услуги от общ интерес.  
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Медия: ЛОВЕЧ ПРЕС – 14 НОЕМВРИ 

Заглавие: Министър Младенов: Кризата е за всички и сега е моментът да обединим усилията си   
Искаме максимална сигурност при изразходване на средствата и най-вече ефект на пазара на 

труда, обобщи министърът на труда и социалната политика при посещението си в Ловеч  

Министерството на труда и социалната политика за следващата година ще разчита на съчетаването на 

средствата от държавния бюджет и от оперативната програма за развитие на човешките ресурси 

/ОПРЧР/, заяви в Ловеч министър Тотю Младенов. Според него при добро планиране чрез ОПРЧР 

през 2010 г. могат да се усвоят над 250 млн. лв. Ще бъде разработен обаче пакет от контролни мерки, 

за да бъдат максимално добре използвани средствата за преквалификация и субсидирана заетост. 

Искаме максимална сигурност при изразходва-. не на средствата и най-вече ефект на пазара на труда, 

заяви министър Младенов в Ловеч на работна среща с ръководствата на регионалните структури на 

министерството, НОИ, работодателски организации и синдикати. Целта на срещата е да се очертаят 

проблемите и социалната картина в региона и да се предприемат конкретни действия. На разговора 

присъстваха и директорите на Агенцията за социално подпомагане Ивайло Иванов, на Инспекцията 

по труда Румяна Михайлова и на Агенцията по заетост Росица Стелиянова, на които бяха възложени 

конкретни случаи за проверка. По данни на Регионалната служба по заетостта в Ловешка област, към 

31 октомври безработните са 9000 души, равнището на безработица 11,6 %, а в Ловешка община - 

2500 души, равнище на безработица 8,52 %. Заявените свободни работни места в областта са 2500, а в 

община Ловеч - 900, което е много no-малко спрямо същия период на миналата година. Според 

Минчо Диков имаме 87 % усвояемост на работните места, като незаетите са не повече от 25. 

Подготвени са 8 регионални програми за Ловешка област, които могат да послужат като буфер за 

следващата година. Службата по заетостта има готовност да работи и по новите мерки по 

оперативната програма за развитие на човешките ресурси /ОПРЧР/ - операции "Аз мога", 

"Адаптивност" и "Отново на работа", по които имало подадени заявления, декларира Минчо Диков. 

Директорът на Агенцията по заетостта Росица Стелиянова обясни пред присъстващите 

възможностите на новите мерки по ОПРЧР. Операцията "Аз мога", за която са предвидени 36 млн. 

лв., дава възможност на заети лица по трудов договор, без значение от сферата им на дейност, да се 

включат в курсове за придобиване или повишаване на професионална квалификация или ключови 

умения. Чрез операцията "Адаптивност" предприятията ще могат да минат на непълно работно време 

за 6 месеца, като ще бъдат задължени да се квалифицират работниците. Одобрените безработни, 

кандидатстващи по операция "Отново на работа" - за отглеждане на деца от 1 до 3 години, ще 

получават минимална работна заплата и осигурителни вноски, като може да са родители или роднини. 

За операция "Отново на работа" са предвидени 64 млн. лв. и в нея могат да бъдат включени 8500 

души. На одобрените по заявление кандидати по операции "Аз мога" и "Адаптивност" ще бъдат 

предоставени ваучери за обучение. В социалното подпомагане няма не-разплатени помощи или 

закъснели плащания, отчете директорът на регионалната служба Иваничка Иванова. Помощи са 

получили 1714 лица и семейства, семейни помощи за деца -17 396 семейства. Еднократни помощи са 

раздадени на 930 семейства за първокласник; на 26 - за отглеждане на близнаци; на 17 - за майки 

студентки. Хората с увреждания, получили помощи, са 10 793 човека. За целеви помощи за отопление 

са подадени 9151 молби,отказ са получили 1663. Имаме доста дълъг списък на работодатели, които не 

са внесли осигуровки, но са изплатили заплатите, заяви директорът на Областната инспекция по труда 

в Ловеч Митко Митев. Проблем са неплатените заплати на работници от "Елма" - Троян, за около 

една година, опитваме се да въздействаме на работодателя, но без особен успех, призна директорът на 

Инспекцията по труда. За първи път тази година са изплатени от фонд "Гарантирани вземания на 

работници" около 360 000 лв. за обезщетения на съкратените около 300 работници в ликвидираното 

предприятие "Хемус" - Троян, съобщи Боян Боянов, директор на ТП на НОИ в Ловеч. Председателят 

на КНСБ Стоян Крачунов наблегна отново, че получават жалби от работници от "Спарки Елтос" - 

Ловеч, и "Машстрой" - Троян, за съкращения и неплатени заплати, както и за фирми, които работят на 

пълни обороти от 8 до 20 ч., в събота и неделя, на сумирано работно време, и понеже не могат да го 

компенсират, заповедта изчезва. В търговски обекти и заведения пък масово работят по 8 часа при 

сключен договор за 4-часов работен ден. Сигнали за това подават работниците, но едва след като ги 

уволнят. Работниците са свободни хора и трябва да сигнализират за нарушения до институциите. И от 

тях зависи - те да имат волята да си търсят правата съвместно със синдикатите, изрази мнение 

министър Младенов и препоръча на директора на Инспекцията по труда да насочва проверките към 

проблемните предприятия. Представителят на Стопанска камара Асен Митев пък веднага изрази 

несъгласие с изнесените данни. Сигналите на КНСБ били за редки случаи, в добрите фирми нещата 

вървели по график. Големите фирми с реален бизнес обаче се жалвали, че им крадат добрите 

специалисти с 10-12 години стаж, като ги примамвали с големи заплати. Ще направим всичко 

възможно да подпомогнем реалния бизнес и да се намали безработицата, декларира Асен Митев. В 

края на срещата министър Тотю Младенов заяви, че обединяването на усилията със синдикати, 

депутати, местна власт е много важно, за да не бъде социалният диалог само на книга, а да се решават 

проблемите, защото кризата е за всички и сега е моментът да обединим усилията си.  

 


